

- 美国EBSCO收录期刊
- 美国化学文摘(CA)收录期刊
- 中国科技核心期刊
- 中国科技论文统计源期刊
- 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
- RCCSE 中国核心学术期刊 (A)

ISSN 1672-3244
CN 11-4980/R
CODEN ZKHWAG

中国口腔颌面外科杂志

ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI
2016年11月第14卷第6期第481~576页
(附卷终索引)



热烈祝贺口腔颌面外科专业委员会成立30周年

CHINA JOURNAL OF
ORAL AND
MAXILLOFACIAL SURGERY

Vol. 14 No.6, November 2016

ISSN 1672-3244



11>

9 771672 324169

中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊
Official Journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, CSA
<http://www.cjoms.org>

中国口腔颌面外科杂志



ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI

双月刊 2002年11月8日创刊 第14卷 第6期 第481~576页 2016年11月出版

【期刊基本参数】CN 11-4980/R * 2002 * b * A4 * 96 * zh+en * P * ¥15.00 * 4000 * 20 * 2016-11

卷终附索引

主 管	国家卫生和计划生育委员会
	(100044 北京市西直门外南路1号)
主 办	中华口腔医学会
	100081 北京市海淀区中关村南大街甲18号
	联系人:石淑芹, Tel:010-62116665
编 辑	《中国口腔颌面外科杂志》编辑委员会
	200011 上海市制造局路639号
	电话 (021)53315290/63121780
	传真 (021)63121780
	电子邮件
	cnjoms@163.com
网 址	http://www.cjoms.org
	新浪微博
	http://weibo.com/2166011802
户 名	《中国口腔颌面外科杂志》杂志社
账 号	1001017619006903917
	工行上海市局门路支行
名 誉 主 编	邱蔚六(院士)
主 编	郑家伟 E-mail:davidzhengjw@sjtu.edu.cn
副 主 编	张志愿(院士) 王 兴 俞光岩 赵怡芳
责 任 编辑	张辉红 E-mail:xiaoqi8720@163.com
出 版	《中国口腔颌面外科杂志》杂志社
印 刷	上海欧阳印刷厂有限公司
国 内 发 行	上海市报刊发行局
国 外 总 发 行	中国国际图书贸易总公司 (北京 399 信箱,100044)
定 购	国外代号 BM6874
邮 购	全国各地邮局 邮发代号 4-759
定 价	《中国口腔颌面外科杂志》编辑部 每期:15.00 元 全年 90.00 元
	中国标准连续出版物号 ISSN 1672-3244 CODEN ZKHWA6 CN 11-4980/R
©2016 年版权归《中国口腔颌面外科杂志》	编辑部所有

目 次

述 评

- 中国牙及牙槽外科回顾与展望 (481)
胡开进,薛洋,周宏志

论 著

- 大鼠骨髓间充质干细胞与髁突软骨细胞共培养
诱导软骨化分化的实验研究 (490)
盛夏涵,曲禄瑶,蔡协艺
- GDNF 在修复 SD 大鼠模型脱髓鞘位点中的作用 (495)
朱冰洁,郭永峰,李明子,周青
- 兔上颌窦外侧壁截骨对上颌窦黏膜功能的影响 (500)
刘小郁,白希婧,杨学文
- 断颈交感神经干大鼠 DO 中牵张区 NE/adrb3 的表达
与 MSCs 动员的关系 (505)
杜兆杰,张雅博,符涛,石东岳,杨擎天
- 口服普萘洛尔对血管瘤患儿体格发育的近期影响 (510)
董建勇,李凯,岳琳琳,李荣慧,黄莹莹,刘少华
- MEG3 长链非编码 RNA 在舌鳞癌组织中的表达及意义 (514)
李孔亮,张珊珊,杨宏宇,方征宇
- 颞下颌关节盘锚固术中锚固钉位置骨皮质厚度的 CT 测量分析 (518)
孙守福,李慧萍,张善勇,郑吉驷,甄锦泽,
徐伟峰,郭克,钟晓琪,曲鹏宇
- 数字化辅助保存性外科治疗突入上颌窦后份的牙源性囊性病变 (522)
胡颖恺,杨驰,徐光宙,王保利,浦益萍
- 富血小板纤维蛋白(PRF)联合自体骨在拔牙同期自体牙
即刻移植术中的临床疗效观察 (527)
刘军平,陈富广,邝见婷
- 抗菌药物控制下颌阻生第三磨牙拔除术后
局部感染的前瞻性随机对照研究 (532)
鲍馥玲,唐海阔,李泓钰,黄洪章
- 273 例口腔颌面部游离皮瓣中 14 例皮瓣危象的相关因素分析 (538)
王佳,白爽,孙长伏,刘法昱,徐中飞
- 45°反角涡钻改良拔除术在下颌阻生第三磨牙中的应用效果评价 (542)
张洁,沈国华,吕翔,王晓英,李春艳

颌间牵引钉在颌面骨折中的应用:173例临床分析 (545)

高志彪,白振西,曹伟婧,王原明

95例青少年正中多生牙的临床分析及处理 (549)

黄晓红,许亮,林珊

临床总结

内镜辅助手术治疗牙源性边缘性下颌骨骨髓炎5例报道 (553)

李世豪,黄子贤,黄志权,张大明,梁启祥,陈伟良

糖皮质激素联合聚桂醇泡沫硬化剂治疗卡-梅综合征(现象)16例临床分析 (557)

王亚飞,王忠强

3-D 打印技术用于钛网修复全上颌骨缺损6例报道 (562)

刘秉尧,曹罡,董震,陈伟,徐金科,张森林

综述

人工颞下颌关节材料的研究进展 (567)

王烨欣,张善勇,郑吉驷

牙槽窝保存的研究进展 (572)

邱瀚宣,郑吉驷,张善勇

国际文摘

1.普萘洛尔多次给药治疗婴幼儿血管瘤的心血管状况分析(541);2.β肾上腺素受体亚型在增殖期、消退期和普萘洛尔治疗的婴幼儿血管瘤中的表达(541);3.口服普纳洛尔治疗婴幼儿血管瘤的安全性:系统回顾(548);4.头颈部转移性腺样囊性癌生存模式的差异(548);5.传统放疗与调强放疗后放射性骨坏死发生率的比较(552);6.下颌骨放射性骨坏死保守治疗的展望:文献回顾(552);7.口腔癌患者淋巴结转移方式与下颌下腺相关的前瞻性研究(561);8.口咽鼻咽部肿瘤接受调强放疗时牙和上、下颌骨放射线剂量的分布(561);9.人乳头状瘤病毒阳性的口咽癌患者术后放疗再评估(566);10.口咽癌人乳头状瘤病毒阳性与阴性的小RNA比较分析(566)

《中国口腔颌面外科杂志》2016第14卷第1~6期关键词索引 I

《中国口腔颌面外科杂志》2016第14卷第1~6期作者索引 III

信息

《牙及牙槽外科学》出版发行(504);《上海口腔医学》征订启事(521);《中国口腔颌面外科杂志》征订启事(531)

《中国口腔颌面外科杂志》是中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊,所发表之图文、版权(含翻译权)均归中国口腔颌面外科杂志编辑部(出版人)所有。未经出版人书面许可,不得对本刊内容进行任何目的和形式的转载、转播及复制,包括转换成用于资料信息处理设施的机械、电子语言。

本刊实行通讯作者负责制,每篇论文均由2~3位同行评委(peer reviewer)独立审稿。发表的图文中所表达的任何内容与观点,均属作者个人的见解与意见,并不反映和代表《中国口腔颌面外科杂志》编辑部的立场和观点。有关所发表文章的任何问题,均由作者负责解释,出版人不承担任何与之相关责任。

本刊已被《美国化学文摘》(CA)、EBSCO、中国学术期刊综合评价数据库、科技部中国科技论文统计源期刊、中国科技核心期刊、中文科技期刊数据库收录。

本杂志采用无酸纸(acid-free paper)印刷。



China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery

Published Bimonthly Founded on November 8, 2002 VOLUME 14 NUMBER 6, PAGES 481–576, November 2016

[Journal Basic Parameters]CN 11-4980/R*2002*b*A4*96*zh+en*P*¥15.00*4000*20*2016-11

End of Volume 14 with Indexes

ADMINISTRATOR

National Health and Family Planning Committee of China
Lateral South Road, No. 1, Xizhi Gate,
100044 Beijing, China

SPONSOR

Chinese Stomatological Association (CSA)
Zhongguancun Southern Road, No.18, Haidian District, 100081 Beijing, China. Correspondence to SHI Shu-qin Tel:010-62116665

EDITOR

Editorial Board
China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery
No. 639, Zhi-Zao-Ju Road,
200011 Shanghai, China
Tel: 86-021-53315290, 63121780
Fax: 86-021-63121780
E-mail:cjoms@163.com
Website:<http://www.cjoms.org>
Microblog at Sina:
<http://weibo.com/2166011802>
Account Number: 1001017619006903917

HONOR EDITOR-IN-CHIEF

QIU Wei-liu(Member of CAE)

EDITOR-IN-CHIEF

ZHENG Jia-wei
E-mail:davidzhengjw@sjtu.edu.cn

VICE EDITOR-IN-CHIEF

ZHANG Zhi-yuan(Member of CAE)
WANG Xing
YU Guang-yan
ZHAO Yi-fang

EXECUTIVE EDITOR

ZHANG Hui-hong
E-mail: xiaoqi8720@163.com

PUBLISHER

Editorial Office
China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery
No. 639, Zhi-Zao-Ju Road,
200011 Shanghai, China

TYPESETTING AND PRINTING

Shanghai Ou Yang Printing Co., Ltd.

OVERSEAS DISTRIBUTOR

China International Book Trading Company, P.O. Box 399,
100044 Beijing, China,
Code No. BM6874

CHINA STANDARD SERIES NUMBER

ISSN 1672-3244
CODEN ZKHWA6
CN 11-4980/R

SUBSCRIPTIONS

Yearly Subscription Rates 90.00 RMB,
Single Issue 15.00 RMB

COPYRIGHT © 2016 by the Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery

CONTENTS

Editorial

- Review and prospect of dentoalveolar surgery in China (481)
HU Kai-jin, XUE Yang, ZHOU Hong-zhi

Original Articles

- Co-culture of rat bone marrow mesenchymal stem cells and condylar chondrocytes induces chondrogenic differentiation (490)
SHENG Xia-han, QU Lu-yao, CAI Xie-yi
- The role of glial cell line-derived neurotrophic factor (GDNF) in repair of demyelination in SD rat model with trigeminal neuralgia (495)
ZHU Bing-jie, GUO Yong-feng, LI Ming-zi, ZHOU Qing
- The influence of maxillary sinus outer wall osteotomy on maxillary sinus mucosa function (500)
LIU Xiao-yu, BAI Xi-jing, YANG Xue-wen
- Effect of sympathetic denervation on alternation of NE/adrb3 expression and MSCs distribution in rat distraction osteogenesis model (505)
DU Zhao-jie, ZHANG Ya-bo, FU Tao, SHI Dong-yue, YANG Qing-tian
- Influence of oral propranolol on growth and development of children with infantile hemangiomas (510)
DONG Jian-yong², LI Kai, YUE Lin-lin, LI Rong-hui, HUANG Ying-ying, LIU Shao-hua
- Expression of MEG3 long non-coding RNA in tongue squamous cell carcinomas and its clinical significance (514)
LI Kong-liang, ZHANG Shan-shan, YANG Hong-yu, FANG Zheng-yu
- CT analysis of cortical bone thickness surrounding anchored nail position in temporomandibular joint disc anchoring operation (518)
SUN Shou-fu, LI Hui-ping, ZHANG Shan-yong, ZHENG Ji-si, ZHEN Jin-ze, XU Wei-feng, GUO Ke, ZHONG Xiao-qi, QU Peng-yu
- Digital design of conservative surgery for odontogenic cysts intruding into posterior part of maxillary sinus (522)
HU Ying-kai, YANG Chi, XU Guang-zhou, WANG Bao-li, PU Yi-ping
- Clinical study of platelet-rich fibrin (PRF) combined autogenous bone in auto-dental immediate transplantation (527)
LIU Jun-ping, CHEN Fu-guang, KUANG Jian-pin

- A prospective randomized clinical trial of using antimicrobial agents to prevent local infection following impacted mandibular third molar extraction (532)
BAO Fu-ling, TANG Hai-kuo, LI Hong-yu, HUANG Hong-zhang
- Analysis of risk factors of free flap crisis in 14 of 273 consecutive patients with free flap reconstruction of oral and maxillofacial defects (538)
WANG Jia, BAI Shuang, SUN Chang-fu, LIU Fa-yu, XU Zhong-fei
- Evaluation of the clinical effects of 45 degree turbine drill in 64 patients with lower horizontally impacted mandibular third molar (542)
ZHANG Jie, SHEN Guo-hua, LV Xiang, WANG Xiao-ying, LI Chun-yan
- A clinical analysis of intermaxillary fixation screws in 173 patients with jaw fracture (545)
GAO Zhi-biao, BAI Zhen-xi, CAO Wei-jing, WANG Yuan-ming
- Clinical analysis and treatment of 95 teenagers with mesiodens (549)
HUANG Xiao-hong, XU Liang, LIN Shan

Clinical Reports

- Endoscope-assisted surgery in the treatment of odontogenic peripheral osteomyelitis of posterior mandible (553)
LI Shi-hao, HUANG Zi-xian, HUANG Zhi-quan, ZHANG Da-min, LIANG Qi-xiang, CHEN Wei-liang
- Glucocorticoid combined with lauromacrogol foam sclerotherapy for treating Kasabach-Merritt syndrome (phenomenon): a retrospective analysis of 16 cases (557)
WANG Ya-fei, WANG Zhong-qiang
- Outcomes of maxillary reconstruction after total maxillectomy using 3-D computer-assisted fabricated individual titanium mesh technique in 6 cases (562)
LIU Bing-yao, CAO Gang, DONG Zhen, CHEN Wei, Xu Jin-ke, ZHANG Sen-lin

Review Articles

- Development of alloplastic materials for temporomandibular joint prosthesis (567)
WANG Ye-xin, ZHANG Shan-yong, ZHENG Ji-si
- Research progress in socket preservation (572)
CHIU Han-hsuan, ZHENG Ji-si, ZHANG Shan-yong

Current Literatures

(541)(548)(552)(561)(566)

Key Words Index from Issue 1 to 6 of Volume 14, 2016, CJOMS I

Author Index from Issue 1 to 6 of Volume 14, 2016, CJOMS III

News and Announcements

(504)(521)(531)

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery (CJOMS) (ISSN 1672-3244), an official journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, Chinese Stomatological Association (CSA), is designed to present the latest basic scientific and clinical findings of Oral and Maxillofacial Surgery in China. It is published bimonthly by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. Copyright © 2016 by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. All rights reserved. No contents are allowed to be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, for any purpose, without the written permission from the publisher.

All manuscripts are peer reviewed by two or three independent expert reviewers. This journal is indexed and abstracted by Chemical Abstracts (CA), EBSCO Dentistry & Oral Sciences Source, Chinese Key Scientific and Technologic Journals, Chinese Academic Journals-CD(CAJ-CD) and SWIC.

This Journal is printed on acid-free paper.

The information presented in the papers and the opinions expressed therein are those of the individual authors and not necessarily reflect the views of the Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. The publisher assumes no liability for any materials published in the journal. All statements are the responsibilities of the authors, particularly the corresponding author(s).



MATRIX POLAR

被动式光学导航
带有内镜投射技术的导航系统

- 使用内镜投射技术,将导航信息叠加至内镜画面上
- 距离提示和报警功能
- 内置丰富的规划功能
- 支持全高清导航录像
- 智能骨刷技术
- 支持多种影像(例如CT、MRI)融合
- 植入物导出,3D打印
- 病人配准时间小于90s



xION
medical

德国
XION GmbH Pankstr.8-10
13127柏林, 德国
电话: +49 30 47987 0
传真: +47 30 474987 11
www.xion-medical.com

中国
德国艾克松有限公司中国代表处
杭州天目山路327号合生国贸中心1幢5层310023
电话: 0571 85819408 传真: 0571 85819309
邮件: info@xion-medical.cn
www.xion-medical.cn

全国统一服务热线: 4008228611